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Onderwerp: Het bericht ‘Minister Kuipers ontbindt kritische commissie die advies geeft over corona-

apps’ (Volkskrant.nl, 18 februari 2022)

Bron van artikel: Volkskrant

https ://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/minister-kuipers-ontbindt-kritische-commissie-die-

advies-geeft-over-corona-apps~bbde6fec/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F
Naam dossierhouder

Telefoonnummer dossierhouder:

Samenvatting van In het artikel wordt gesproken over de ontbinding van de

onderwerp dat Begeleidingscommissie Digitale Ondersteuning Bestrijding COVID-19 (BC

voorligt DOBC), waartoe u eind januari heeft besloten. De BC DOBC is in de

gelegenheid gesteld haar werkzaamheden af te ronden en zal na 21 februari

2022 worden opgeheven.

Enkele Kamerleden (van der Staaij (SGP), Pouw-Verweij (JA21) en Omtzigt)

zijn verbaasd over het besluit de BC DOBC, die adviseert over de inzet van

corona apps, nu al op te heffen en verwijzen daarbij ook naar de analyse van

Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV) waarin wordt gesproken over het belang
van controlemechanisen en het voorkomen van tunnelvisie bij besluitvorming
in de coronacrisis.

De context van het Oprichting:

onderwerp + De BC DOBC is in mei 2020 bij de start van de ontwikkeling van

CoronaMelder door de voormalig minister van VWS opgericht om in eerste

instantie te adviseren bij de technische ontwikkeling van CoronaMelder.

Later volgde advisering over GGD Contact en CoronaCheck.

* Concreet adviseert de BC de minister van VWS gevraagd en ongevraagd over

de realisatie van (mobiele) applicaties en eventuele andere digitale
middelen die kunnen bijdragen aan de bestrijding van COVID-19.

Geschiedenis:

» Tot op heden heeft de BC slechts in enkele gevallen meerwaarde gehad op

het moment dat gevraagd advies werd geleverd. De ongevraagde adviezen

hebben, zeker gezien deze regelmatig buiten de scope van de opdracht
lagen, vaak geen toegevoegde waarde gehad.

De ontwikkeling van digitale ondersteuningsmiddelen bevindt zich t.o.v. de

oprichting, in een andere fase. Hier past ook een andere inzet van de BC

bij. De BC DOBC is in juni 2021 en eind december schriftelijk geinformeerd
dat het ministerie van VWS voornemens is de opdrachtomschrijving te

beperken tot alleen gevraagd advies. De BC heeft hiermee niet ingestemd
(7 januari jl.).

* De recente poging van het ministerie van VWS om in samenspraak met de

BC de inzet te beperken tot het geven van gevraagde adviezen, heeft ertoe

geleid dat de leden van de BC zich - in strijd met het door hen

ondertekende communicatieprotocol — hebben gewend tot zowel

Kamerleden als de pers. (artikel Volkskrant dd. 7 januari 2022).
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voorzitter. Er is sindsdien formeel geen nieuwe voorzitter aangesteld. De

huidige co-voorzitters zijn niet in deze positie geformaliseerd en worden

ook niet als zodanig bezoldigd.
* U heeft op 7 februari jl. besloten de BC DOBC te beéindigen, omdat u de BC

DOBC in deze fase van de pandemie niet meer noodzakelijk acht voor de

bestrijding van COVID-19. Hierover is de BC DOBC schriftelijk
geinformeerd; de BC DOBC heeft vervolgens twee weken de tijd gekregen
om zijn werkzaamheden af te ronden. Per 22 februari 2022 worden de

deelnameovereenkomsten van de leden van de BC DOBC van rechtswege
beéindigd.

+ Twee leden van de begcie hebben, op persoonlijke titel, in nov 2020 een idee

van een app gepresenteerd aan toenmalige MVWS om burgers te helpen
om testlocaties te vinden en resultaten terug te koppelen. Een van de



* |leden

NEE
er een offerte ingediend bij pdc19 met een onacceptabel

hoog tarie .000,- per dag) en onacceptabele eigen voorwaarden (niet
zijnde ARVODI-2018). Deze offerte is niet geaccepteerd, maar er is ook

geen andere overeenkomst gesloten. Wel was de persoon actief in diverse

sessies / vergaderingen van wat later CoronCheck is gaan heten in de

periode tot feb 2021. Omdat er toegevoegde waarde ontbrak en is besloten

om de inzet te stoppen. Het lid heeft daarna een rechtszaak tegen VWS

aangespannen omdat hij vond dat a) de ingediende facturen moesten

worden betaald, b) er een overeenkomst voor onbepaalde tijd was

aangegaan en c¢) hij het volledige intellectuele eigendomsrecht claimde van

CoronaCheck (tesamen met BREED en een voorschot daarop
verlangde van €77.400 en d) opnieuw te werk moest worden gesteld.
Gesprekken tot schikking zijn niet geslaagd. Uitspraak rechtbank in mei

2021: alle vorderingen zijn door de rechtbank afgewezen, muv het betalen

van een voorschotnota over werkzaamheden in maart.

Eerder gestelde Kamervragen:
* 4 januari jl.: leden Omtzigt en Pouw-Verweij (JA21) n.a.v. een twitterbericht

van het lid Omtzigt over een van de adviezen van de BC die in de

Kamerbrief met schriftelijke reactie op de motie Den Haan c.s. is

meegestuurd. Dit in navolging op eerdere twitterberichten waarin tevens

het ‘achtergehouden’ advies van de Raad voor de Rechtspraak (daterend
uit november 2021) wordt benoemd.

e 7 januari jl.: lid Van der Staaij (SGP) over bericht in de Volkskrant over ‘Hoe

de Kamer keer op keer adviezen over corona-apps als mosterd na de

maaltijd kreeg™.

Wat vinden wij van

het bericht?

Zie: kernboodschap.

Kernboodschap Deze BC DOBC was ingesteld om te adviseren over de technische ontwikkeling
van de destijds nieuwe applicaties CoronaMelder, CoronaCheck en GGD

Contact. Inmiddels bevindt de gehele pandemiebestrijding zich in een andere

fase, en daarmee ook de genoemde applicaties. De focus is verschoven naar

doorontwikkeling, borging en het in beheer nemen hiervan. In dit licht is

besloten de BC DOBC te beéindigen nu deze niet meer nodig wordt geacht voor

de bestrijding van COVID-19.

Gerichte adviesvragen zullen in het vervolg worden voorgelegd aan andere

reeds bestaande gremia, zoals bijv. Taskforce DOBC en Taskforce

Handelingsperspectief
Gedragswetenschappen.

Politieke afspraken

Feiten&cijfers Aantal 4 In totaal heeft de BC DOBC tot op heden (dd. 21 februari 2022) adviezen

gegeven, waarvan 2 gevraagd. Naar verwachting zullen nog twee adviezen

volgen.

Overig (zoals heikele

punten en pers)
Op 7 januari jl. heeft de Volkskrant bericht over ‘Hoe de Kamer keer op keer

adviezen over corona-apps als mosterd na de maaltijd kreeg’?, waarin zij
stellen dat enkele adviezen van de BC niet tijdig met de TK zijn gedeeld in

voorbereiding en ter ondersteuning van het debat wat op bepaalde momenten

in de tijd werd gevoerd.

NB. Dit volgde op het schriftelijke voorstel van het ministerie van VWS om in

te stemmen met een gewijzigde opdrachtomschrijving. Verschillende leden en

ex-leden van de BC hebben aan de totstandkoming van dit artikel meegewerkt.
Dit is echter in strijd met het communicatieprotocol, lid 4, wat zij bij aantreden

hebben ondertekend, waarin staat aangegeven dat alleen de voorzitter van de

BC zelfstandig met de media mag communiceren.

!
Volkskmant, 7 januari 2022 https:[www volkskrantnl/nieuws-achtergrond/hoe-de-kamer-keer-op-keer-adviezen-over-corona-apps-als-

mosterd-na-de-maaltijd-kreeg~b02de171/ en https:/ ww.volkskrantnl/nieuws-achtergrond verbazing-bij-leden-corona-commissie-vws-

kamer-krijgt-onze-adviezen-pas-als-debat-al-is-gevoerd~b678d4072/.
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